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Nyomtatott és online sajtó 
 

   

Sulyok Tamás: kölcsönös meghallgatás és megértés révén szeretnék bizalmat 

építeni 
2024. február 26. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Mandiner, Index.hu, 

Vasárnap.hu, PestiSrácok.hu, Székelyhon.ro, Krónika, Vajma.info,  

Bizalmat szeretne építeni az előítéletektől mentes kölcsönös meghallgatás és megértés révén 

Sulyok Tamás megválasztott köztársasági elnök, aki hétfőn az Országgyűlésben azt mondta, 

bizonyos hatáskörökben - például a kitüntetések, a kegyelmezés esetén - a lehető legszélesebb 

transzparencia híve. Megválasztása után elmondott beszédében az új államfő, aki az 

Alkotmánybíróság elnöke, azt ígérte, a köztársasági elnöki székből is az alkotmányos alapjogok 

és értékek méltányos kiegyenlítésén fog munkálkodni. Azt mondta, az állam, a nemzet létének 

alapfeltétele a kölcsönös bizalom az egyének és társadalmi csoportok között egyaránt. Az 

előítéletektől mentes kölcsönös bizalom a nemzet egységének alapja - tette hozzá. Sulyok 

Tamás a nemzeti alkotmányos identitást alapvetően alkotmányjogi tartalmúként írta le, 

amelyhez jogi, kulturális, világnézeti aspektusok is kapcsolódnak. Elmondta, "elődeink abbéli 

félelmei, hogy Trianon után feloldódunk a többi nép olvasztótégelyében, talán soha nem volt 

reálisabb, mint napjainkban". 

 

Szijjártó Péter: háborús helyzetben a legfontosabb Magyarország és a magyar 

emberek biztonsága 
2024. február 26. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Demokrata, origo.hu, Index.hu 

Háborús helyzetben a legfontosabb Magyarország és a magyar emberek biztonsága, ezért minél 

előbb tűzszünetre és béketárgyalásokra van szükség Ukrajnában - közölte Szijjártó Péter 

külgazdasági és külügyminiszter hétfőn Budapesten. A tárcavezető az Országgyűlésben Grexa 

Liliána ukrán nemzetiségi szószóló szavaira reagálva kiemelte, hogy a kormány a szomszédban 

zajló fegyveres konfliktus ügyében a kezdettől fogva azt az álláspontot képviselte, hogy "a 

háborút elítéljük, a háború rossz, a háború szenvedéssel jár, kiállunk Ukrajna és az ukrán 

emberek mellett, és kiállunk Ukrajna szuverenitása mellett is". "Ugyanakkor (.) nekünk ebben 

a háborús helyzetben a legfontosabb, hogy Magyarország és a magyar emberek biztonságát 

mindvégig meg tudjuk őrizni. Ezért szorgalmazzuk, hogy ez a háború minél előbb érjen véget" 

- mondta. Úgy vélekedett, hogy morális szempontból is utóbbi az egyedüli helyes álláspont, 

ráadásul a kárpátaljai magyarok közül is sokan meghaltak, hazánk ezért is érdekelt a 

tűzszünetben és a béketárgyalásokban. "Ez egy olyan szempont, amit még a szövetségeseink 

sem ismernek és nem is képesek átlátni. Ugyanis szerencsére eddig egy luxemburgi, egy dán 

vagy egy holland ember sem halt meg ebben a háborúban. De magyarból már több is" - 

jelentette ki. 
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https://hirado.hu/belfold/cikk/2024/02/26/sulyok-tamas-kolcsonos-meghallgatas-es-megertes-reven-szeretnek-bizalmat-epiteni
https://hirado.hu/belfold/cikk/2024/02/26/sulyok-tamas-kolcsonos-meghallgatas-es-megertes-reven-szeretnek-bizalmat-epiteni
https://hirado.hu/belfold/cikk/2024/02/26/szijjarto-peter-haborus-helyzetben-a-legfontosabb-magyarorszag-es-a-magyar-emberek-biztonsaga
https://hirado.hu/belfold/cikk/2024/02/26/szijjarto-peter-haborus-helyzetben-a-legfontosabb-magyarorszag-es-a-magyar-emberek-biztonsaga
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Sepsiszentgyörgyi polgármester: Székelyföldnek volt és lesz is autonómiája 
2024. február 26. – MTI, hirado.hu, Mandiner, Index.hu, maszol.ro, Székelyhon 

Antal Árpád sepsiszentgyörgyi polgármester szerint Székelyföldnek volt és lesz is autonómiája, 

Marcel Ciolacu román miniszterelnök pedig hibázott, amikor a Székelyföld létét tagadó, az 

autonómiát eleve kizáró üzeneteket fogalmazott meg múlt hétvégi, Maros, Hargita és Kovászna 

megyei látogatásán. A Romániai Magyar Demokrata Szövetség (RDMSZ) országos 

önkormányzati tanácsának elnöke hétfői sajtóértekezletén rámutatott: a kormányfő választási 

megfontolásból tett kijelentései nem fogják elérni céljukat, ugyanis a magyarellenes retorikára 

fogékony szavazók sosem a "másolatot", hanem az "eredetit" fogják választani, vagyis nem a 

PSD-re, hanem a - többi parlamenti párt által szélsőségesnek minősített - Románok 

Egyesüléséért Szövetségre (AUR), vagy az SOS Romaniára adják voksukat. Az önkormányzati 

vezető a miniszterelnök által következetesen használt "magyar etnikumú románok" kifejezést 

is kifogásolta. "Az erdélyi magyarok őshonos nemzeti közösség, tehát mi magyarok vagyunk, 

nem magyarul beszélő román állampolgárok" - szögezte le Antal Árpád. 

 

„Késhegyre a magyarokkal! Aki nem menekül el, az lesz az első!” – újabb 

magyarellenes fenyegetés Kárpátalján 
2024. február 26. – Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Karpat.in.ua, karpataljalap.net, 

Kárpátalja.ma 

Fenyegető, magyarellenes üzeneteket kapott sms-ben és a Telegram internetes üzenetküldő 

csatornán keresztül hétfőn sok kárpátaljai. A szövegeket ukránul és magyarul, utóbbit inkább 

magyartalanul fogalmazták meg. „Magyarok késhegyre!”, „Gyorsan meneküljetek, 

hazaárulók!”, „A magyarok paraziták!”, „Takarodás Ukrajnából!”, „Aki nem fut el, az lesz az 

első!”. Ilyen, és hasonló tartalmú üzeneteket kaptak hétfőn sokan Kárpátalján. Érdekes az 

időzítés is, hiszen köztudott, hogy a legnagyobb ukrajnai magyar érdekvédelmi szervezet, a 

Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség éppen akkor méltatta fennállásának a harmincötödik 

évfordulóját. Az obszcén és halásos fenyegetést is tartalmazó üzeneteket bosnyák, kazah és 

kirgiz számokról küldték. Az üzenetekben mindenhol ugyanaz a kép látható: Kárpátalja 

térképén áll egy csuklyás, maszkos rajzolt férfi, ukrán címerrel a mellkasán és egy méretes 

késsel a bal kezében, miközben Magyarország felé mutat, ahova tömegek menekülnek. 

               
Együttműködési megállapodást írt alá a NÖRI és a Charta XXI. Egyesület 
2024. február 26. – MTI, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap 

Együttműködési megállapodást írt alá a Nemzeti Örökség Intézete (NÖRI) és a Charta XXI. 

Egyesület, mely elsősorban a határon túli emlékhelyek összeírásában való támogatásra terjed 

ki, amely a NÖRI kiemelt projektje 2024-ben is. Az összefogás célja összekötni és minél 

népszerűbbé tenni a kultúra és a nemzeti emlékezet kapcsolódási pontjait, ennek részeként a 
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https://hirado.hu/kulfold/cikk/2024/02/26/sepsiszentgyorgyi-polgarmester-szekelyfoldnek-volt-es-lesz-is-autonomiaja
https://magyarnemzet.hu/kulfold/2024/02/keshegyre-a-magyarokkal-aki-nem-menekul-el-az-lesz-elso-ujabb-magyarellenes-fenyegetes-karpataljan
https://magyarnemzet.hu/kulfold/2024/02/keshegyre-a-magyarokkal-aki-nem-menekul-el-az-lesz-elso-ujabb-magyarellenes-fenyegetes-karpataljan
https://magyarnemzet.hu/kultura/2024/02/nemzeti-orokseg-intezete-charta-xxi
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magyar kultúra múltjának felbecsülhetetlen kincseit megőrizni és megtartani a nemzeti 

emlékezetben - tudatta a NÖRI hétfőn az MTI-vel. A tájékoztatás szerint Surján László, a 

Charta XXI. Egyesület elnöke és Móczár Gábor, a Nemzeti Örökség Intézete főigazgatója által 

jegyzett együttműködés részeként a Charta XXI. Egyesület támogatja a NÖRI-t a Nemzeti 

Névtér projektben, vállalja, hogy részt vállal a külhoni magyar emlékhelyek összeírásában, az 

általa összegyűjtött adatokat a NÖRI rendelkezésére bocsátja, emellett támogatja az intézetet 

a határon túli emlékhelyek fenntartásában érintett helyi társadalmi és kulturális szervezetekkel 

való kapcsolatfelvételben és a közös munka elmélyítésében.  

 
A román államfő közösségi oldalán gratulált Sulyok Tamásnak köztársasági 

elnökké választásához 
2024. február 26. – MTI, hirado.hu, Mandiner, PestiSrécok.hu, Székelyhon.ro, Krónika 

Klaus Iohannis román államfő közösségi oldalán köszöntötte Sulyok Tamást köztársasági 

elnökké választása alkalmából hétfőn. "Gratulálok Sulyok Tamásnak Magyarország 

köztársasági elnökévé választásához. Türelmetlenül várom, hogy együtt munkálkodhassunk 

népeink javára, a Románia és Magyarország közötti stratégiai partnerség alapján" - 

fogalmazott az X közösségi hálón (korábbi Twitteren) közzétett üzenetében a román államfő. 

Klaus Iohannis tavaly októberben tett hivatalos látogatást Budapesten, személyében 14 év óta 

először járt Magyarországon román államfő. 

 

Felmérés: a romániai magyarok több mint 60 %-a magyar állampolgár is 
2024. február 26. – MTI, maszol.ro, Krónika, szekelyhon.ro, nyugatijelen.com, Bumm.sk, 

Körkép.sk 

A romániai magyaroknak már több mint 60 százaléka rendelkezik magyar állampolgársággal 

– közölte hétfőn a romániai magyar közösségre reprezentatív mintán végzett felmérés adataira 

hivatkozva az Eurotrans Alapítvány. A magyar állampolgárság megszerzését, az ezzel 

kapcsolatos ügyintézést segítő erdélyi magyar szervezet a SoDiSo Research cégtől rendelt 

közvéleménykutatást a témában. A válaszadók 61 százaléka mondta azt, hogy igényelte a 

magyar állampolgárságot, míg 18 százalékuk még nem kérvényezte a honosítást, de ezt tervezi 

a jövőben. A romániai magyarok 19 százaléka egyáltalán nem szándékozik élni a lehetőséggel, 

azonban az elzárkózók aránya jelentősen csökkent a korábbi kutatási eredményekhez képest - 

írták. 

 

A törökországi Rodostóval lép testvérvárosi kapcsolatra Csíkszereda 
2024. február 26. – MTI, Krónika, maszol.ro 

A törökországi Rodostóval lép testvérvárosi kapcsolatra Csíkszereda a kulturális-történelmi és 

a gazdasági együttműködés erősítése céljából - állapodtak meg a felek a székelyföldi városban 

tartott hétfői találkozón. Korodi Attila csíkszeredai polgármester hétfőn a városháza 

dísztermében fogadta Hüseyin Uzunlart, a Rodostóból kifejlődött Süleymanpasa város 
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https://hirado.hu/kulfold/cikk/2024/02/26/a-roman-allamfo-kozossegi-oldalan-gratulalt-sulyok-tamasnak-koztarsasagi-elnokke-valasztasahoz
https://hirado.hu/kulfold/cikk/2024/02/26/a-roman-allamfo-kozossegi-oldalan-gratulalt-sulyok-tamasnak-koztarsasagi-elnokke-valasztasahoz
https://maszol.ro/belfold/A-romaniai-magyarok-tobb-mint-fele-immar-magyar-allampolgar-is
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/a-torokorszagi-rodostoval-lep-testvervarosi-kapcsolatra-csikszereda
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elöljáróját. Bejelentették, hogy a következő hónapokban előkészítik a két település közötti 

testvérvárosi szerződést - írta az MTI-nek küldött közleményben a polgármesteri hivatal 

sajtóirodája. Emlékeztetettek, hogy Süleymanpasa Mikes Kelemen egykori száműzetési 

helyéből fejlődött a török Tekirdag tartomány központjává. Korodi Attila köszöntőjében 

emlékeztetett, hogy a magyarságot és a székelységet 300 éve szoros szálak fűzik Rodostóhoz. A 

kapcsolatot bő 30 évig Beder Tibor volt Hargita megyei főtanfelügyelő munkássága is tovább 

mélyítette - idézte fel. Mint mondta, a régi jó viszonyt Hajdu Gábor parlamenti képviselő 

kezdeményezésére frissítették fel. 

 

„A Bánságban van magyar jövő, és a szórványmagyarság megmarad” 
2024. február 26. – nyugatijelen.com 

2024. február 24-én nyolcadik alkalommal szervezték meg a Végvári Kolbászgyúró versenyt, 

amelyen ez alkalommal 13 csapat vett részt. Az első helyet meglepetésre az Újszentesi 

Magyarok Egyesületének csapata szerezte meg, amely első alkalommal nevezett be a versenyre. 

“Nagy örömömre szolgált, hogy a ,’nagy’, tapasztalt csapatok idén ifjú csapatokat delegáltak a 

versenyre. Érzem, hogy a Bánságban van magyar jövő, és a szórványmagyarság megmarad, a 

rossz jóslatok nem válnak valóra.” – írta oldalán Benkő Zsolt, a Bánsági Magyar Gazdák és 

Vállalkozók Egyesületének elnöke.  

 

Jóváhagyták az észak-erdélyi autópálya finanszírozási szerződését 
2024. február 26. – maszol.ro, Krónika 

Döntő házként elfogadta hétfőn a szenátus az észak-erdélyi autópálya finanszírozási 

szerződésének jóváhagyásáról szóló törvénytervezetet, amit a kormány terjesztett be a 

parlamentbe. Az Agerpres beszámolója alapján Románia 200 millió értékű szerződést kötött 

az Európai Beruházási Bankkal az A3-as autópálya munkálatai egy részének a 

finanszírozásáról. A dokumentumot 2023. november 16-án írták alá Bukarestben és november 

20-án Luxemburgban. A kedvezményes hitelt az EU helyreállítási alapjából kapja Románia. A 

szerződés szerint a pénzt elsősorban az észak-erdélyi autópálya Nádas (Kolozs megye) és 

Vaskapu (Szilágy megye) közötti 42,3 kilométeres szakaszának kivitelezésre fordítják. A 

munkálatok várhatóan 2025-ben fejeződnek be – olvasható a törvénytervezetben. 

 

Az első lépést már megtették az államelnök-választás előre hozásához 
2024. február 26. – maszol.ro, Krónika 

A szenátus plénuma hétfőn elfogadta az államelnök-választás előre hozását lehetővé tevő 

RMDSZ-es törvénytervezetet. A jogszabályjavaslat 76 támogató és 20 elutasító szavazatot 

kapott. A továbbiakban a képviselőház vitatja majd meg döntőházként. Beterjesztői szerint a 

törvénytervezet célja megnövelni az államelnök megválasztásának napja és a beiktatása közötti 

időtartamot. Ez a hosszabb időszak szerintük lehetővé teszi az újonnan megválasztott államfő 

felkészülését a hivatalba lépésre. Az államelnök-választás két fordulóját vagy szeptember 1-jén 
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https://nyugatijelen.com/jelenido/a-bansagban-van-magyar-jovo-es-a-szorvanymagyarsag-megmarad
https://maszol.ro/belfold/Jovahagytak-az-eszak-erdelyi-autopalya-finanszirozasi-szerzodeset
https://maszol.ro/belfold/Az-elso-lepest-mar-megtettek-az-allamelnok-valasztas-elore-hozasahoz
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és 15-én, vagy szeptember 8-án és 22-én, vagy „szeptember végén” tartják meg. Marcel Ciolacu 

szerint a 8-a és 22-e lenne a legmegfelelőbb időpont. 

 

Csoma Botond: Egyre több lesz idén a magyarellenes támadás, ezeket az RMDSZ-

nek határozottan el kell utasítania 
2024. február 26. – maszol.ro 

Nem példa nélküli az a kinyilatkoztatás, amit a hétvégén hallhattunk Marcel Ciolacu 

szociáldemokrata politikustól Maros, Hargita és Kovászna megyei látogatása alkalmával. Mint 

ismert, a miniszterelnök pénteken Marosvásárhelyen azt mondta, „Romániában soha nem lesz 

Székelyföld”, majd később finomította mondandóját, akkor már „csak” a székelyföldi 

autonómiára vonatkoztatta kijelentését. Csoma Botond, az RMDSZ szóvivője szerint a 

romániai magyarság a kampányban számíthat még hasonló kirohanásokra, sőt ha a 

nacionalista AUR is rákapcsol a szavazatszerzésre, a helyzet fokozódik majd. 

 

Elemző Ciolacu székelyföldi kijelentései kapcsán: fő kampánytéma lehet a 

magyarellenesség 
2024. február 26. – maszol.ro 

Barabás T. János politikai elemző szerint Marcel Ciolacu erdélyi körútján tett kijelentései azt 

jelzik, hogy a vezető kormánypárt, a PSD a kampány fő témájává teszi a magyarellenességet. 

„A szociáldemokraták nem akarják átengedni a nacionalista tematikát politikai ellenfeleiknek, 

mert a többi témakörben nem tudnak különösebb sikereket felmutatni: magas az infláció, 

lassult a gazdasági növekedés, komoly gondok vannak az oktatással, az egészségüggyel, a 

biztonsággal.” – fogalmazott. Hozzátette, a magyarok lesznek az egyik fő téma a gazdasági 

nehézségek mellett. Utóbbi problémát nem tartja égetőnek a politikai elit, mert folyamatosan 

jönnek az uniós pénzek, illetve az elmúlt években növekedett valamennyire a lakossági 

vásárlóerő, hiszen a kormányzat nyakló nélkül vesz fel hiteleket. 

 

Sighiartău: a liberális, de a magyar szavazók sem fognak PSD-s államfőt választani  
2024. február 26. – maszol.ro 

A Szociáldemokrata Párt (PSD) ellen fog kampányolni a helyhatósági és az európai parlamenti 

választások előtt Beszterce-Naszód megyében Robert Sighiartău, a Nemzeti Liberális Párt 

(PNL) alelnöke. A politikus egyetért a megmérettetések összevonásával, de élesen bírálja a 

közös EP-listát. A politikus arról is beszélt, hogy jelenleg létezik egy szövetség az európai 

parlamenti listán, de a közben helyi szinten számos PNL-PSD csata zajlik. Sighiartău 

leszögezte: a PNL választói nem fogják Marcel Ciolacut államfőnek választani. Hozzátette: nem 

ért egyet egy PSD-PNL közös elnökjelölt ötletével. Mint fogalmazott, a liberális szavazók, de a 

magyar nemzetiségűek sem fognak soha egy PSD-s elnököt választani.  
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https://maszol.ro/belfold/Csoma-Botond-Egyre-tobb-lesz-iden-a-magyarellenes-tamadas-ezeket-az-RMDSZ-nek-hatarozottan-el-kell-utasitania
https://maszol.ro/belfold/Csoma-Botond-Egyre-tobb-lesz-iden-a-magyarellenes-tamadas-ezeket-az-RMDSZ-nek-hatarozottan-el-kell-utasitania
https://maszol.ro/belfold/Elemzo-Ciolacu-szekelyfoldi-kijelentesei-kapcsan-fo-kampanytema-lehet-a-magyarellenesseg
https://maszol.ro/belfold/Elemzo-Ciolacu-szekelyfoldi-kijelentesei-kapcsan-fo-kampanytema-lehet-a-magyarellenesseg
https://maszol.ro/belfold/Sighiartau-a-liberalis-de-a-magyar-szavazok-sem-fognak-PSD-s-allamfot-valasztani
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Elütötte egy gépkocsi Novák Eduárd kerékpározó fiát 
2024. február 26. – maszol.ro 

A rendőrség nyomozást indított, miután Novák Eduárd volt sportminiszter fiát elütötte egy 

autó, miközben édesapjával kerékpározott Gyergyószentmiklós és Csíkszereda között. A 

helyszínelés során megállapították, hogy a 27 éves csíkszentdomokosi férfi az E578 jelzésű úton 

hajtott, amikor egy útkeresztezésben elütötte a 19 éves csíkszeredai fiatalembert. A baleset 

körülményeit a nyomozás során tisztázzák. Az ütközés következtében a kerékpárral közlekedő 

fiatalember megsérült, kórházba szállították.  

   

Befejezték az új bölcsőde építését Kézdivásárhelyen 
2024. február 26. – maszol.ro 

Kedden kerül sor a technikai átvételezésre a kézdivásárhelyi új bölcsőde épületénél. A 

hárommillió euróból épült létesítmény hivatalos szalagvágási ünnepsége március elején 

esedékes. Az épület körül rendezték a területet, illetve a bútorzat, konyhai felszerelések és sok 

más, a gyerekek kényelmét szolgáló berendezés is megérkezett a létesítménybe, amely az 

RMDSZ által kezdeményezett program részeként épült Kézdivásárhelyen. Az új épület alapját 

2023. március 14-én rakták le a Gyárak utcájában lévő, az önkormányzat tulajdonát képező 

területen, az eseményen jelen volt Cseke Attila akkori területfejlesztési miniszter is.  

 

Aggasztó: románból és matematikából is rontottak a próbavizsgán a háromszéki 

nyolcadikosok 
2024. február 26. – maszol.ro 

A Kovászna megyei tanfelügyelőség tájékoztatása szerint 1685 nyolcadikos diák vett részt a 

próba-képességvizsgán. A tavaly végzett társaikhoz képest idén jelentősen kevesebben kaptak 

átmenő jegyet románból és matematikából, viszont sikerült javítaniuk magyar nyelv és 

irodalomból. A nyolcadikosoknak mindössze magyarból sikerült jobban teljesíteniük, mint az 

egy évvel korábbi adatokhoz képest. A digitalizált javítási módszer miatt aggódnak viszont az 

idén érettségizők. A tizenkettedikesek záróvizsgáján ugyanis nem jelölik meg a kisebbségi 

osztályokban tanulók dolgozatait, mivel ez az évfolyam még nem a speciális tanterv szerint 

tanult. Félő, hogy emiatt hátrányos helyzetbe kerülnek a magyar tannyelvű osztályokban 

tanuló diákok. 

 

A változás benned van! Te benne vagy? – önkéntességre ösztönző társasjátékkal 

rukkolt elő a Gyulafehérvári Caritas 
2024. február 26. – Maszol.ro 

Egyre nagyobb a közöny és egyre nehezebb bevonni az embereket az önkéntes 

megmozdulásokba. Erre talált megoldást a Gyulafehérvári Caritas a szegedi Talentum 
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Alapítvánnyal karöltve. A két szervezet hosszú tanácskozások és tesztelések révén társasjátékot 

alkotott, ami úgy hozza lendületbe a fiatalokat, hogy közben érzékenyít a társadalmi 

problémákra és önkéntességre, felelősségvállalásra buzdít. A közös munka 2022 őszén indult. 

A tesztelési folyamat, amelybe ősszel több mint 200 diákot sikerült bevonni Erdélyből és 

Magyarországról egyaránt, és a tapasztalat azt mutatta, nemcsak érdeklődnek az önkéntesség 

iránt, hanem önkéntesekké akarnak válni a fiatalok, miután szembesülnek a társadalmi 

problémákkal és az önkéntesség rengeteg típusával. 

                
Felmérés: Ha februárban választottak volna, azt ismét a Smer-SD nyerte volna 
2024. február 26. – Ma7.sk, Új Szó, Bumm.sk, Körkép.sk 

A Smer-SD párt a választók 22,7 százalékának támogatásával megnyerné a februári 

választásokat. A második helyen a Progresívne Slovensko (21,3 százalék), a harmadikon a Hlas-

SD (16,5 százalék) végezne. Ez az Ipsos ügynökség választási modelljén alapul, amelyet február 

16. és 21. között végeztek a Denník N megbízásából egy 1028 fős mintán. A KDH is bejutna a 

parlamentbe, és 6,7 %-os támogatottsággal rendelkezne. Az SaS is átlépné a küszöböt a 

szavazatok 6,4 százalékával, a Republika mozgalom pedig 5,2 százalékkal. A parlament kapuja 

előtt maradna Slovensko koalíció, amely ugyan a szavazatok 5,8 százalékát szerezte volna meg, 

de nem érte volna el a koalíciók esetében szükséges hét százalékot. 

 

Komáromi Pedagógiai Napok – megnyílt a lehetőségek sokszínű tárháza 
2024. február 26. – Ma7.sk, Felvidék.ma 

A Szlovákiai Magyar Pedagógusok Szövetsége Komáromi Területi Választmánya a Komáromi 

Regionális Pedagógiai Központjával és más társszervezőkkel együtt, többek között a 

Miniszterelnökség Nemzetpolitikai Államtitkársága és Komárom város támogatásával, február 

26 - március 1-én tartja a XXVIII. Komáromi Pedagógiai Napok – KOPENA szakmai 

rendezvénysorozatát. Fekete Irén, az SZMPSZ elnöke hangsúlyozta: “A mi biztonságos 

fedezékünk az óvoda és az iskola. A mi felelősségünk tehát, hogy magyar közösségünknek ezen 

szegmenséért a lehető legtöbbet tegyük.” Balatoni Katalin helyettes államtitkár elmondta, hogy 

az SZMPSZ működése egyedülálló és példa értékű a Kárpát-medencében. A létszám láttán 

hozzátette: “Kimondhatjuk, hogy jó itt ma felvidéki magyar pedagógusnak lenni”.  

 

Három megye szakmai konferenciájáról is tárgyalt Farkas Iván Balogh Csaba 

nagykövettel Muzslán 
2024. február 26. – Ma7.sk 

A múlt héten Dr. Balogh Csaba Magyarország szlovákiai nagykövete Párkány mellett Muzslára 

is ellátogatott, ahol munkaebéden fogadták őt. Farkas Ivánnal, Muzsla polgármesterével sorra 

vették az uniós pályázatokat, a magyar kormány támogatásával megvalósult felújításokat, az 

Interreg-en keresztüli fejlesztéseket, valamint vázolták a község jövőbeni terveit, melyek 
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megvalósítása kapcsán a nagykövet úr támogatást ígért. Farkas Iván Nyitra megyei 

képviselőként és a Szövetség megyei frakciójának elnökekét ismertette Nyitra megye déli 

járásainak helyzetét és gondjait. A továbbiakban egy Komárom-Esztergom megye, Nyitra 

megye és Nagyszombat megye részvételével szerveződő konferencia előkészületeiről 

tárgyaltak. 

 

Silentium, a csend ereje – magyar képzőművészek tárlata Pozsonyban 
2024. február 26. – Felvidék.ma 

Öt magyar képzőművész alkotásait felvonultató tárlat nyílt a Szlovák Képzőművészeti Unió 

pozsonyi kiállítótermében, az Umelka Galériában.  A kiállítók mindannyian tagjai a Magyar 

Alkotó Művészek Szlovákiai Egyesületének (MAMSzE), amely már többedik alkalommal 

állított ki az említett fővárosi helyszínen. A kiállítók, Mayer Éva, Kovács Csonga Anikó, Méry 

Beáta, M. Kiss Márta és Majoros Áron Zsolt a Silentiumot kínálja fel, mint az önbeszédhez 

megalkotott béke és csend színhelyét. A Magyar Alkotó Művészek Szlovákiai Egyesület tagja a 

Szlovák Művészetek Uniójának. Ennek is köszönhető, hogy a MAMSzE már állíthatott ki a 

pozsonyi Umelka Galériában.  2019-ben Következő húzás címmel szervezték itt meg az előző 

csoportos kiállításukat. 

 

Megnézték a diákok teljesítményét, nem állnak túl jól a magyar iskolák 
2024. február 26. – Új Szó 

Az INEKO gazdaságkutató intézet a diákok teljesítménye alapján értékelte a szlovákiai alap- és 

középiskolákat, illetve a gimnáziumokat. A magyar tannyelvű intézmények egyik listán sem 

szerepeltek kiemelkedően. Az eredmények elsősorban a diákok teljesítményét tükrözik, de nem 

vesznek figyelembe olyan külső tényezőket, mint például a diákok szociális háttere, kizárólag 

az elsajátított tudásra helyezik a hangsúlyt. Ami az alapiskolákat illeti, az első magyar nyelvű 

intézmény, vagyis a Pozsonyban található Duna utcai Magyar Tannyelvű Alapiskola mindössze 

a lista 122. helyét foglalta el, 7,5-ös értékeléssel. Az első 200 intézmény között már csak 

egyetlen magyar tannyelvű iskolát találunk, mégpedig a Szenczi Molnár Albert Alapiskolát 

(184. hely, 7,2 pont). 

 

Gútai jótékonysági est a kárpátaljai Nagydobronyért 
2024. februrár 26. – Bumm.sk 

“Fogjunk össze Nagydobronyért!" címmel szerveznek jótékonysági estet a gútai Adamis Anna 

Városi Művelődési Központban március elsején, este 18:00 óráról, amelyen részt vesz Nagy 

Ferenc Nagydobrony polgármestere és képviselői is. A jótékonysági esten fellép a Szadai 

Czibere Táncegyüttes Magyarországról, akiknek célja népszerűsíteni településük kulturális 

örökségét, erősíteni a helyi identitástudatot. Lehetőséget adnak a Kárpát-medence 

hagyományainak megismerésére, valamint táncos-, énekes formában történő bemutatására. 

Nagydobrony a magyar-ukrán határtól 20 kilométerre található, jelenleg Kárpátalja 

legnagyobb magyarlakta települése, ahol élők őrzik a népszokásokat.  
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Gyimesi a háború évfordulójával kapcsolatban: Még sosem volt olyan fontos, 

hogy ki képvisel bennünket 
2024. február 26. – Körkép.sk 

Az országnak nem lehet olyan elnöke, aki amerikai kottából játszik, és nem engedhetünk a 

parlamentbe olyan embereket, akik könnyelműen pártolják a háború fenntartását, mintha csak 

egy számítógépes játékot játszanának – áll Gyimesi Görgy Facebook-bejegyzésében, amiben 

arra reagált, hogy Emmanual Macron francia államfő ma Párizsba hívta a NATO-tagországok 

képviselőit közös tárgyalásra. Az orosz-ukrán háború második évfordulójára időzített 

találkozón Macron szerint világos üzenetet kívánnak küldeni a Kremlnek. Robert Fico szlovák 

kormányfő a hír kapcsán hétfőre összehívta a Biztonsági Tanácsot, tart ugyanis attól, hogy 

eszkalálódhat a háború. 

 

Király Zsolt: Amikor kijár a dicséret – Jól kezdte a Magyar Szövetség az EP–

kampányt 
2024. február 26. – Király Zsolt, Körkép.sk 

Az utóbbi időszakba a Magyar Szövetség mondanivalóját a középre helyezkedés és az “egyrészt-

másrészt” attitűd jellemezte. Ezzel szemben szombaton, február 24 -én kiálltak a sajtó elé és az 

EP-listájuk mellett bemutatták a párt programját is az európai parlamenti választásokra. 

Kijelentették, hogy az EU tagságnak nincs alternatívája, de kritikának és korrekciónak helye 

van. Emellett állást foglaltak olyan témákban, mint a nemzeti közösségek helyzete az EU-ban, 

a női jogok bővítése az EU-ban, az LMBTQ propaganda, a migráció, a mezőgazdaság vagy az 

orosz-ukrán háború. Támogatják az EU bővítését és szorgalmazzák az energiahordozók 

diverzifikációját.  

 
Dr. Pásztor Bálint: Biztos vagyok abban, hogy Sulyok Tamásnak fontos lesz a 

határon túli magyarok helyzete 
2024. február 26. – PannonRTV 

A VMSZ megbízott elnöke Budapesten, a magyar köztársaságielnök-választást követően 

nyilatkozott a Pannon RTV-nek. Biztos abban, hogy Sulyok Tamás számára államfőként a 

határon túli magyarok ügye is fontos lesz - jelentette ki dr. Pásztor Bálint a Pannon RTV-nek 

Budapesten, a köztársaságielnök-választást követően. A Vajdasági Magyar Szövetség 

megbízott elnöke hangsúlyozta, jó, hogy az új magyar államfő gyorsan megválasztásra került, 

és hogy március ötödikétől hivatalba is lép. Mint mondta, jó az, ha az átmeneti időszakok 

rövidek. Dr. Pásztor Bálint mellett Fremond Árpád, a Magyar Nemzeti Tanács elnöke is részt 

vett az új államfő megválasztásán és eskütételén. 
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További 4 millió dinárral bővült Topolya község energiahatékonysági 

pályázatának keretösszege 
2024. február 27. – PannonRTV 

A községben korábban 113 szerződést írt alá Szatmári Adrián, Topolya polgármestere a 

pályázókkal, illetve a kivitelező cégekkel. Mivel a 20 millió dináros keretösszeg kimerülése 

miatt nem volt lehetőség további pályázatok támogatására, az önkormányzat úgy döntött, hogy 

további 2 millió dinárt irányoz elő, valamint a Bányászati és Energiaügyi Minisztériumtól is 

ugyanennyi támogatást igényelt annak érdekében, hogy mindenki, aki hiánytalan pályázatot 

nyújtott be, támogatásban részesülhessen. A kérvényt pozitív elbírálását követően 4 millió 

dinárral bővült a nyilvános felhívás keretösszege, így további 15 lakóépület válhat 

energiahatékonyabbá. 

 

Tájékoztató előadások termelőknek 
2024. február 26. – PannonRTV 

Vajdaság-szerte mezőgazdasági témákkal foglalkozó előadásokat tart a Vajdasági Magyar 

Szövetség. A szakpolitikusok a terepen a gazdáknak ismertetik a különböző támogatási 

lehetőségeket és a várható pályázati kiírásokat. A Közügyekben Tóbiás József, a VMSZ 

köztársasági parlamenti képviselője beszélt az előadások témáiról, előadóiról és helyszíneiről. 

A gazdák számára jelenleg aktuális a területalapú támogatás kérdése, hiszen április elsejéig 

kérhetik a szerbiai bejegyzett gazdaságok a hektáronkénti 18 ezer dinár juttatást. Ez nagy 

segítséget jelent a vajdasági termelőknek - mondta Tóbiás József a Közügyekben. 

 

Közösségi életet formáló stratégiák 
2024. február 26. – Magyarszo.rs 

Fontos stratégiákat hagyott jóvá pénteki ülésén a Magyar Nemzeti Tanács, a tájékoztatási 

stratégiát már korábban elfogadta, az oktatási és a kulturális stratégiák esetében ugyan 

lefolytatta a közvitát, ám az előrehozott szerbiai választások, valamint a közvita során 

beérkezett észrevételek tervezetekbe való beépítési folyamata miatt nem fogadta el azokat a 

múlt év végén. Fremond Árpád, az MNT elnöke a Szabadkai Magyar Rádió Napindító című 

műsorának vendégeként hétfőn ezeknek a dokumentumoknak a fontosságára is kitért. Mint 

mondta, az oktatási stratégia egyik alapját az anyanyelven történő tanulás lehetőségének a 

szavatolása képezi, emellett azonban nagy hangsúlyt fektettek arra is, hogy az államnyelvet is 

elsajátíthassák a vajdasági magyar fiatalok, hiszen ehhez nagy szükség van az itthon 

boldoguláshoz. 

 

Elűzték a telet a péterrévei nagycsaládosok 
2024. február 26. – PannonRTV 

Fánkevés, jelmez- és ügyességi verseny is szerepelt a programok között tegnap délután 

Péterrévén a Bölcső Tiszamenti Nagycsaládos Egyesület székházában megtartott farsangi 

gyermekmulatságon. Hercegnők, boszorkányok, képregényhősök űzték el a telet vasárnap 
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https://www.magyarszo.rs/kozelet/belfold/a.304633/Kozossegi-eletet-formalo-strategiak
https://pannonrtv.com/rovatok/szines/eluztek-telet-peterrevei-nagycsaladosok
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délután Péterrévén. Kiss Fanni az idén se akarta kihagyni ezt az eseményt: „Tavaly 

vámpírboszorkánynak öltöztem, most pedig avatárnak, Jázmin, a tesóm segítségével.” Horváth 

Henrietta háromgyermekes édesanya, a két nagyobb gyermekével vett részt a farsangon: „A 

nagyobb Micky Mouse, a kisebbik cica. Szeretjük, mert vidámság, fölvonulnak, fánkot esznek.” 

 

Szólt a citeramuzsika Muzslyán 
2024. február 26. – Magyarszo.rs 

Háromórás műsorral ünnepelte meg szombaton este létrejöttének huszadik évfordulóját a 

Szilasi-nap, a vajdasági citerások legnagyobb éves találkozója. A rendezvényt hagyományosan 

február utolsó szombatján szervezi meg a muzslyai Petőfi Sándor Magyar Művelődési 

Egyesület. A rendezvény, amellyel Szilasi Mihályra, a falu szülöttjére, a citerazene egyik 

úttörőjére emlékeznek, Fehér Ferenc: Apám citerája című versével kezdődött, Süveg Zita 

előadásában, Lele József citerakíséretével. A találkozót Kudlik Zoltán, a Tartományi 

Művelődési Titkárság titkárhelyettese nyitotta meg. – A citera vajdasági érték, amit őriznünk, 

ápolnunk kell, és továbbadnunk. Egyben egy összetartó erő is, mivel a citerazene összehozza a 

közösséget. Amíg lesz citera, addig mi, vajdasági magyarok is létezni fogunk – mondta Kudlik 

Zoltán.   

                 
35 éve alakult meg a KMKSZ 
2024. február 26. – Karpat.in.ua, karpataljalap.net 

Harmincöt éves a Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség, amely az első határon túli független 

magyar érdekvédelmi szervezet a második világháború után. 1989. február 26-án, Ungváron, a 

Tudományos Ismeretterjesztő Társaság nagytermében több mint 500, tenni akaró kárpátaljai 

magyar alapította meg a KMKSZ-t, mint az itt élő magyarok kulturális, politikai és szociális 

érdekeit védő nemzetiségi társadalmi szervezetet. A szövetség alapvető feladata a kárpátaljai 

magyarság érdekeinek védelme, miközben tevékenységét a nemzetközi jogi normáknak és 

Ukrajna Alkotmányának, törvényeinek tiszteletben tartásával fejti ki. 35 év alatt a Kárpátaljai 

Magyar Kulturális Szövetség mindig teljes erejével a helyi magyarság jobb életszínvonalát 

biztosító körülmények megteremtésén dolgozott, az itthon maradást szolgáló intézményeket 

és lehetőségeket hozott létre, továbbá a magyarság érdekeit képviselve állt ki minden 

alkalommal a nemzetközi porondon is. 

 

Ez várhat a kárpátaljai magyarokra – kényszerhelyzetbe került Ukrajna 
2024. február 26. – Magyar Nemzet 

Sorra fogalmazta meg a kárpátaljai magyarság jogainak helyreállítása kapcsán Ukrajna a 

tervezett intézkedéseket az utóbbi időszakban. A Magyar Nemzetnek Íjgyártó István volt kijevi 

nagykövet, a Magyar Külügyi Intézet főtanácsadója elmondta, hogy az Európai Unió kiemelt 

pontként kezeli a tagságra váró Kijev kisebbségpolitikáját. Arról pedig, hogy milyenek a 

mindennapok Kárpátalján, Dunda Györgyöt, a Kárpáti Igaz Szó (KISZó) lapigazgatóját 
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kérdeztük az orosz–ukrán háború második évfordulója kapcsán. „Gyakorlatilag a 2014-es 

Euromajdan óta, de főként 2017 óta a kisebbségellenes törvényekkel folyamatosan fogyott a 

levegő a helyi magyar közösség körül, és elementáris szinten veszélybe került a helyi magyarság 

megmaradása, hiszen oktatási szféránkat, kisebbségi intézményrendszerünket, a szabad 

nyelvhasználatot korlátozták volna” – magyarázta a Magyar Nemzet megkeresésére Dunda 

György, a kárpátaljai Kárpáti Igaz Szó (KISZó) lap igazgatója. 

 

KMKSZ közgyűlés Nagybégányban és Kisbégányban 
2024. február 26. – Karpat.in.ua 

2022. február 24.-e az a dátum, amely a kárpátaljai magyarság emlékezetébe is örökre 

bevésődött. Azóta már eltelt két év. Bár a háború közvetlen szörnyűségei egy eset kivételével 

elkerülték eddig Kárpátalját, az itt élőknek is naponta kell megküzdeni a nehézségekkel. A 

Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség, a helyi magyar közösségekkel karöltve, és 

Magyarország is számos módon támogatta a bajbajutottakat és az otthon nélkül maradottakat. 

A KMKSZ Nagybégányi Alapszervezetének közgyűlésén is visszatekintettek az elmúlt két évre. 

A kárpátaljai magyarság a történelem során megedződött, ami a jelenleg uralkodó, reméljük 

átmeneti időszakban is jól látszik. Emberségből, segítőkészségből jelesre vizsgáztak, 

mindemellett a nemzeti ünnepeinkről sem feledkeztek meg. Sajnos, akár a legtöbb kárpátaljai 

települést, így Nagybégányt is érezhetően érintette az elvándorlás. Az itthon maradt közösség 

azonban nem adja fel, sokkal inkább a jövőn munkálkodik, még akkor is, ha a jelenlegi 

helyzetben, érthető okokból, csak nehezebben teheti azt. 

 

MCC FIT kurzusok a fiatalok fejlődéséért 
2024. február 26. – Karpat.in.ua 

A Mathias Corvinus Collegium majd 7 éve nyitotta meg kapuit a kárpátaljai fiatalok előtt. Az 

elmúlt években a kárpátaljai egység jelentős fejlődésen ment keresztül, mind a szakemberek, 

mind az infrastruktúra tekintetében. Az elmúlt évben vették birtokba Beregszász ikonikus 

szállóját a Fehérkőt, ahol folyamatosan tartanak képzéseket, MCC esteket és olyan 

programokat, tanfolyamokat, melyek által a fiatalok még inkább megismerhetik saját 

képességeiket és fejleszthetik azokat. A legutóbbi alkalom folyamán a fiatal tehetség 

programban résztvevő gimnazisták betekintést nyerhettek a vitázás és a színjátszás világába. 

Dobsa-Németh Beáta a Kárpátaljai MCC vezetője által megtartott interaktív foglalkozáson a 

fiatalok is vitába szállhattak egymással vagy akár az intézményvezetővel is. Fontos, hogy a 

kurzusaink által a fiataljaink mind inkább feszegetni tudják a határaikat, hiszen ez is az alapja 

annak, hogy fejlődni tudjanak, így a reáltudományok mellett nagy hangsúlyt fektetünk az 

ember központú ágazatokra, így a színjátszásra is, emelte ki stábunknak Dobsa-Németh Beáta. 

Az MCC-s fiatalokkal ezúttal is Gál Natália a Kárpátaljai Magyar Drámai Színház színésznője 

foglalkozott. 
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Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2024. február 26. – Kossuth Rádió 

 

Székelyföldnek soha nem lesz autonómiája – jelentette ki a hétvégén, székelyföldi látogatásán 

Marcel Ciolacu. A román miniszterelnök, a Szociáldemokrata Párt elnöke a Hargita, Maros és 

Kovászna megyei szervezeteinek tisztújító és választásokat előkészítő gyűlésein vett részt. 

Marcel Cioalcu azt is mondta, soha nem támogatna olyan törvényeket, amelyek előnyben 

részesítenének valamilyen etnikai közösséget. E kijelentések apropóján a madéfalvi 

Siculicidium emlékműhöz hívta a román miniszterelnököt Tánczos Barna. A Romániai Magyar 

Demokrata Szövetség szenátora a találkozón elmondta: Székelyföld létezett és létezni is fog, 

majd átadott két, Székelyföldről szóló, román nyelvű könyvet a miniszterelnöknek. 

 

Az RMDSZ sajtószóvivője is reagált a román miniszterelnök Székelyföldről szóló hétvégi 

kijelentéseire és a miniszterelnök következetes szóhasználatára, miszerint a magyarokat 

"magyar etnikumú románoknak" nevezte. A szövetség álláspontjáról Csoma Botondot kérdezte 

munkatársunk. 

 

Elnökválasztás és EP listaállítás – ez volt a Magyar Szövetség hétvégi, országos tanácsülésének 

két fő programpontja. A párt ezen kívül hangsúlyozta, hogy kiállnak a gazdák mellett, 

elutasítják az erőszakos bűncselekmények elévülési idejének lerövidítését, üdvözlik a szlovák-

magyar államközi kapcsolatok javulását és a kapcsolatok bővülését.  A Magyar Szövetség EP-

listáját az elnök, Forró Krisztián mutatta be. 

 

2024 választási szuper évnek számít Szlovákiában is. Tavasszal köztársasági elnököt 

választanak. Kicsi az esélye, hogy az első körben eredmény születik, így valószínűleg 

kétfordulós megmérettetés lesz. Alig néhány hónappal később az Európai Parlament új 

összetételéről is dönthet az ország lakossága. Kassa-vidékén egy-egy választás alkalmával a 

szórványmagyarság hagyományosan jobban teljesít országos viszonylatban, mint pl. a 

tömbmagyarság a csallóközi régióban. Ilyen szórványosodó területen, Szepsiben teljesít 

szolgálatot Molnár Árpád református lelkipásztor is, akit munkatársunk kérdezett a 

köztársasági elnök jelölés és a választáson való részvétel fontosságáról.  

 

A kommunizmus áldozatairól idén is megemlékeztek Nagyváradon, ahol két évtizede 

szerveznek programot az emléknapra. Ez alkalommal Borvendég Zsuzsanna magyarországi 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2024. február 27. 

. 

 

történész tartott előadást a Partiumi Keresztény Egyetemen a Kádár korszak gazdasági 

visszaéléseiről. Az összeállításban először a program főszervezőjét, Nagy József Barnát a 

nagyváradi Magyar Polgári Egyesület elnökét halljuk. 


